
 

KOMISE VRCHOLOVÉHO BASKETBALU – CHLAPCI 

ZÁPIS ze setkání č. 61 

Datum:  čtvrtek, 4.5.2023, 10:00 

Místo:  DOCK, Voctářova 5, Praha 8 (a přes online platformu Zoom) 

Přítomni: František Rón, Petr Czudek, Dušan Bohunický, Tomáš Kaprálek, Petr Jachan, Jiří 
Welsch (předseda), Michal Ježdík (host) 

Omluveni: Ronen Ginzburg 

 

1. ÚVOD 

• Předseda komise v úvodu přivítal všechny přítomné členy a hosty a představil program setkání: 
o Návrh na změnu Směrnice o startu zahraničních hráčů v družstvech oddílů a klubů ČR – 

aktuálních informace 
o Oslavy 100 let basketbalu v Československu – návrh na společné vyvrcholení mládežnických 

soutěží chlapců U15, U17 a U19 v sezóně 2023/24 
o MČR U19 v sezóně 2023/24 – návrh na uspořádání společného závěrečného turnaje F4 dívek a 

chlapců  
o Spolupracující SpS 2023 – návrh na úpravu parametrů rozdělování peněz v rámci STM 
o STM 2019-23 – konec čtyřletého cyklu STM, zahájení diskuze o jeho pokračování v dalším cyklu 

2023-27 
o Různé 

2. NÁVRH NA ZMĚNU SMĚRNICE O STARTU ZAHRANIČNÍCH HRÁČŮ V DRUŽSTVECH ODDÍLŮ A KLUBŮ 
ČR 

• Předseda komise informoval o krocích podniknutých v tomto tématu od posledního společného jednání: 
o Předseda LK ČBF ve spolupráci s předsedou KVB-CH připravil návrh znění úpravy směrnice. 
o Návrh znění úpravy směrnice byl předložen ke schválení Výboru ČBF. 
o Výbor ČBF návrh znění úpravy směrnice schválil a bude předložen k finálnímu odsouhlasení na 

Valné hromadě ČBF. 
• Komise vrcholového basketbalu chlapců vzala na vědomí aktuální informace ohledně změny směrnice 

o startu zahraničních hráčů v družstvech oddílů a klubů ČR. 

3. OSLAVY 100 LET BASKETBALU V ČESKOSLOVENSKU 

• Předseda komise informoval o návrhu Slovenské basketbalové asociace na společné zakončení 
mládežnických soutěží chlapců U15, U17 a U19 v sezóně 2023/24. Členové komise měli k tomuto návrhu 
následující připomínky: 

o Jednoznačně nepropojovat oficiální MČR v těchto kategoriích, které mají svoji prestiž, historii 
a strukturu. 

o Pokud pořádat něco společně, tak ve formě nadstavby oficiálních MČR a maximálně v kategorii 
U15. 



 

o Potřeba vzít v potaz další aspekty tohoto případného kroku, jako organizační, finanční nebo 
časový. 

• Komise vrcholového basketbalu chlapců ve většině nepodpořila návrh na společné zakončení 
mládežnických soutěží chlapců U15, U17 a U19 s SBA v rámci oslav 100 let basketbalu 
v Československu v sezóně 2023/24. 

4. MČR U19 V SEZÓNĚ 2023/24 

• Předseda komise informoval o návrhu vzešlého z KVB-D na uspořádání společného závěrečného turnaje 
F4 MČR U19 dívek a chlapců v sezóně 2023/24. 

o Připomínky podporující tento návrh: 
§ Možnost propojení ženského a mužského basketbalu. 
§ Příležitost pro uspořádání nejen sportovního, ale i společenského vyvrcholení sezóny. 
§ Možnost zorganizovat doprovodné akce vzdělávacího charakteru. 
§ Příležitost např. pro předání cen ve vyhlášených kategoriích dívek a chlapců (MVP 

sezóny, All-Star team apod.). 
o Připomínky proti tomuto návrhu: 

§ Významná změna současné strategie hraní MČR v místě nejlepšího týmu soutěže po 
základní části, resp. po nadstavbě, který tak získává výhodu domácího prostředí. 

§ Potřeba nalezení vhodného místa. 
§ Organizační a finanční náročnost – potřeba zapojení ČBF. 
§ Časová náročnost odehrání 4 zápasů v jedné hale během jednoho dne. 

• Komise vrcholového basketbalu chlapců ve většině podpořila návrh na uspořádání společného 
závěrečného turnaje F4 MČR U19 dívek a chlapců v sezóně 2023/24 a pověřila předsedu komise, aby 
ve spolupráci s KVB-D a sekretariátem ČBF dále tuto myšlenku rozpracoval. 

5. SPOLUPRACUJÍCÍ SPS 2023 

• Předseda komise informoval o situaci v STM, konkrétně v segmentu spolupracujících klubů (SpS) v roce 
2022: 

o Více klubů je zařazováno pouze za účelem toho, aby daná SCM mohla rozdělovat vyšší částku 
peněz mezi své spolupracující SpS. 

o Několik klubů SpS obdrželo v roce 2022 od svých SCM neúměrně nízkou finanční částku. 
o Potřeba zavedení dodatečných parametrů pro rozdělování tak, aby se tato situace neopakovala 

i v roce 2023. 
• Komise vrcholového basketbalu chlapců podporuje zavedení dodatečných parametrů pro rozdělování 

finančních prostředků mezi Spolupracující SpS pro rok 2023. Tyto parametry budou komunikované 
všem Sportovním centrům mládeže během procesu rozdělování financí určených pro spolupracující 
kluby. 

6. STM 2019-23 

• Předseda komise informoval o blížícím se konci čtyřletého cyklu STM. Zároveň všechny přítomné 
prezentoval analýzou výstupů z STM do mládežnických reprezentací a do KNBL v průběhu let 2016-23. 

• Předseda komise připraví do dalšího jednání KVB-CH návrhy na pokračování STM dalším čtyřletým 
cyklem 2023-27 a předloží je členům komise k diskuzi. 

 



 

7. RŮZNÉ 

• Sportovní ředitel ČBF Michal Ježdík prezentoval návrh na možnou úpravu hracích kategorií ze 
současných dvojročníků U17 a U19 na jednoročník U16 a trojročník U19. Tento model úspěšně funguje 
např. v Německu. 

o Předseda KVB-CH bude tento návrh konzultovat se zástupci KVB-D a STK. 
• Petr Jachan zmínil následující: 

o Téma hracích termínů ve všedních dnech (letos se objevilo v kategorii U15) 
o Problematika organizování reprezentačních srazů U20 v místech, kde není posilovna (Kutná 

Hora) 
o Otazník nad odbornou kvalifikací některých členů RT reprezentačních družstev (fyzioterapeuti) 

 

 

 


